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Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kalisza

z posiedzenia, które odbyło się w dniu 30 września 2021 roku

***************************************************************************

Obecni na posiedzeniu wg listy obecności dołączonej do niniejszego protokołu.

***************************************************************************

PORZĄDEK OBRAD

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Zatwierdzenie porządku obrad.

3. Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  stawek  dotacji

przedmiotowych  dla  Ośrodka  Sportu,  Rehabilitacji  i  Rekreacji  w  Kaliszu  –

samorządowego zakładu budżetowego na 2021r.

4. Korespondencja.

5. Sprawy bieżące i wolne wnioski.

6. Zamknięcie posiedzenia. 

***************************************************************************

Ad.1. Otwarcie posiedzenia.

Otwarcia  posiedzenia dokonał  Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  Rady

Miasta  Kalisza  pan  Marian  Durlej  witając  radnych  oraz  gości.  Przewodniczący

poinformował, że głosowanie będzie odbywało się tradycyjnie poprzez podniesienie ręki, bez

użycia tabletów.

Ad.2 Zatwierdzenie porządku obrad.

Wszyscy  obecni  radni  jednogłośnie  zatwierdzili  przedstawiony  porządek  obrad

(7 osób).



Ad.3.  Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  stawek  dotacji

przedmiotowych  dla  Ośrodka  Sportu,  Rehabilitacji  i  Rekreacji  w  Kaliszu  –

samorządowego zakładu budżetowego na 2021r.

Pan Mirosław Przybyła, Dyrektor Ośrodka Sportu, Rehabilitacji i Rekreacji, poinformował

o sytuacji finansowej ośrodka, na którą w znacznej mierze wpływ miała pandemia i związane

z nią obostrzenia. Wspomniał o nieczynnym w tym okresie basenie oraz braku imprez. Było

to bezpośrednio przyczyną wyniknięcia „nadwyżki” pobranej dotacji.

Skarbnik Miasta, Aneta Ochocka, dodała, że  wpłynął wniosek Wydziału Kultury i Sztuki,

Sportu i Turystyki do zmian w uchwale budżetowej na kwotę 406.744 zł na realizację działań

OSRiR-u.  Zostanie  on  poddany  analizie,  a  na  najbliższej  sesji  będzie  przedstawiona

konkretna kwota przeznaczona na dofinansowanie z budżetu. 

Radna Elżbieta Dębska zapytała, czy kwota zawarta we wniosku będzie wystarczająca na

realizację zadań.

Pan  Przybyła  odpowiedział,  że  dopiero  bliżej  końca  roku  będzie  można  dokładniej

sprecyzować kwotę, która finalnie będzie potrzebna. 

Radny Grzegorz Chwiałkowski, wspomniał, że kiedy zapadła decyzja o budowie Aquaparku

w Kaliszu,  to  początkowo był  temu przeciwny i  wiedział,  że  tylko Aquapark  w Lesznie

przynosił zyski, ponieważ miał gorącą wodę z „Akwawitu”, za którą nie płacił. W związku

z tym uważa, że dotacje w całej Polsce są wręcz obowiązkowe.

Głosowanie: 10 osób za (10 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad.4. Korespondencja.

Brak

Ad.5. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

Głos zabrał radny Eskan Darwich, który powiedział, że doczytał w budżecie we wniosku, że

prawie 600 000 zł przeznaczone jest w szkołach podstawowych i ponadpodstawowych na

języki  mniejszości  narodowych.  Poprosił  o  doprecyzowanie  tego  tematu  i  udzielenie

odpowiedzi na czym to będzie polegać. 

Pani Skarbnik Aneta Ochocka odpowiedziała, że nie ma przy sobie tych wniosków, natomiast

jest to w ramach projektu realizowanego przez Wdział Edukacji. Pan Durlej dodał, że warto

byłoby zadać to pytanie na sesji pani Naczelnik Wydziału Edukacji. Wywiązała się dyskusja

między  radnymi,  w  wyniku  której  wykonano  telefon  do  pani  Eweliny  Dudek  naczelnik

Wydziału Edukacji. 



Pani Dudek poinformowała,  że środki przeznaczone są na zajęcia wspomagające uczniów

w opanowaniu i utrwaleniu wiadomości z wybranych obowiązkowych zajęć edukacyjnych

z zakresu kształcenia ogólnego oraz z  zajęć języka mniejszości  narodowych i  etnicznych.

W większości dzieci zadeklarowały chęć uczestniczenia w zajęciach z przedmiotów takich

jak: matematyka, język obcy, chemia, czy też fizyka. Oprócz nich są również organizowane

dodatkowe  zajęcia  wyrównujące  z  języka  polskiego  i  to  jest  realizowane  zgodnie

z  rozporządzeniem,  czyli  ze  środków  z  subwencji  ogólnej.  Istnieje  nawet  obowiązek

zorganizowania takich zajęć dla obcokrajowców.

Tadeusz Skarżyński przerwał wypowiedź naczelnik i zapytał, czy to chodzi o to, co w szkole

nazywane  jest  „czarnkowe”.  Pani  naczelnik  odpowiedziała,  że  tak,  są  to  zajęcia

wspomagające dla uczniów. 

Pan Darwich zapytał, czy będą organizowane zajęcia wyrównawcze dla dzieci imigrantów,

w celu szybszego przyswojenia języka polskiego. 

Naczelnik odpowiedziała, że takie zajęcia są organizowane co roku dla obcokrajowców i będą

one  realizowane  w  ramach  subwencji,  a  jeśli  istnieje  potrzeba,  to  również  są  zajęcia

wyrównawcze  z  innych  przedmiotów.  Dodała,  że  w  tym  roku  szkolnym  ok.  100  dzieci

zgłoszonych do takiej nauki a porównując do zeszłego roku była to liczba ok. 50, więc jest

widoczny wzrost dzieci obcokrajowców w szkołach. 

Pan Darwich powiedział, że nazwa paragrafu nie oddaje istoty tego funduszu. Radny Artur

Kijewski dodał, że jest to nazwa techniczna, dosyć ogólna i wszyscy mają zapisane to w ten

sposób. 

Ad.6. Zamknięcie posiedzenia. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu pan

Marian Durlej zamknął posiedzenie dziękując wszystkim za udział oraz dyskusję. 

Przewodniczący

                    Komisji Edukacji, Kultury i Sportu

                     Rady Miasta Kalisza

                                             /... /

                           Marian Durlej


